



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 031(2015)

Committee of Ministers: decisions on the execution of European Court of Human Rights judgments

Strasbourg, 16.03.2015 – The Committee of Ministers has made public today the final versions of decisions and resolutions adopted at its first special “human rights” meeting for 2015 (11-12 March) during which it has examined the state of implementation of judgments of the European Court of Human Rights.

Interim Resolutions have been adopted in the following cases: [Ilgar Mammadov v. Azerbaijan](#) ; [Khashiyev and Akayeva v. the Russian Federation](#); [Catan and others v. the Russian Federation](#).

The [list of cases subjected to a more detailed examination](#) is presented on the [website](#) of the Department for the Execution of Judgments of the European Court of Human Rights.

The [texts adopted](#) concern Azerbaijan, Bulgaria, the Czech Republic, Georgia, Greece, Hungary, Lithuania, Poland, Romania, the Russian Federation, Serbia and Slovenia, “the former Yugoslav Republic of Macedonia”, Turkey, Ukraine, the United Kingdom.

More information on the execution process and on the state of execution in all cases pending for supervision as well as important reference texts (including the new working methods) can be found on the special website of [the Department for the execution of judgments of the European Court of Human Rights](#), and in the Committee of Ministers’ [Annual Reports](#) on its supervision of execution of judgments.

Contact: [Can Fisek](#), Spokesperson / Media Officer , Tel. +33 3 88 41 30 41

We invite you to view the [video clip](#) presenting the execution of ECHR judgments and its supervision by the Committee of Ministers.

Comité des Ministres : décisions sur l'exécution d'arrêts de la Cour européenne des droits de l'homme

Strasbourg, 16.03.2015 - Le Comité des Ministres a rendu public aujourd’hui les versions finales des décisions et résolutions adoptées lors de sa première réunion « droits de l’homme » de 2015 (11-12 mars), durant laquelle il a examiné l’état de l’exécution d’arrêts de la Cour européenne des droits de l’homme.

Il a en particulier adopté des résolutions intérimaires sur les affaires suivantes : [Ilgar Mammadov c. Azerbaïdjan](#) ; [Groupe Khashiyev et Akayeva c. la Fédération de Russie](#) ; [Catan et autres c. la Fédération de Russie](#).

La [liste complète des affaires ayant fait l’objet d’un examen plus détaillé](#) figure sur le [site web](#) du service de l’exécution des arrêts de la Cour européenne des droits de l’homme.

Les [textes adoptés](#) au terme de cette réunion concernent l’Azerbaïdjan, la Bulgarie, la Géorgie, la Grèce, la Hongrie, « l’ex-République yougoslave de Macédoine », la Lituanie, la Pologne, la République tchèque, la Roumanie, le Royaume-Uni, la Fédération de Russie, la Serbie et la Slovénie, la Turquie, l’Ukraine.

Pour plus d’informations sur le processus et l’état de l’exécution des affaires sous la surveillance du Comité des Ministres ainsi que sur les principaux textes de référence (y compris ceux concernant les nouvelles méthodes de travail), consulter le site Web spécial du [Service de l’exécution des arrêts de la Cour européenne des droits de l’homme](#) et les [Rapports Annuels](#) du Comité des Ministres sur sa surveillance de l’exécution des arrêts.

Contact : [Can Fisek](#), Porte-parole / Attaché de presse, Tél. +33 3 88 41 30 41

Nous vous invitons à visionner le [clip vidéo](#) sur l’exécution des arrêts de la CEDH et sa surveillance par le Comité des Ministres.

